
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DEL CONSELL MUNICIPAL DE 
L’ESPORT DEL DIA  7 DE JUNY  DE 2005 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Dia: 7 de juny de 2005 
Horari: de 19.00 a  21.10 hores 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
Sr. Josep Ayuso Raya,  vice-president 
del Consell Municipal de l’Esport 
Sr. Francesc Valdivieso Sánchez, 
cap del servei d’Esports 
Sr. Josep Alberich Barnusell 
Sra. Rosa Bacete García 
Sr. Francesc Barnusell Lloveras 
Sr. Joaquim Bustos Garrido 
Sr. Pere Campoy Boada 
Sr. Lluís Canudas Mas 
Sr. Albert Codina Bernabé 
Sr. Antoni Coret Ferrer 
Sr. Tomàs Fernández Fernández 
Sr. Francesc Garcia Giménez 
Sr. Víctor Gómez Seguí 
 

Sr. Marc González García  
Sr. Antonio Jara Medina 
Sr. Alfonso López Laredo 
Sr. Josep Molins Montes 
Sr. Josep Lluís Núñez Nuevo 
Sra. Isabel Ortiz Morato 
Sr. Joan Pellicer Honrubia 
Sr. Josep Prats Feliu 
Sr. Llorenç Sagarra Esteve 
Sr. Martí Sala Roca 
Sr. Josep Maria Solé Poblet  
Sr. Antonio Torondel Moya 
Sr. Miquel Torres Bernades 
Sr. Joan Carles Reina,  
secretari accidental  
 

 
Altres convidats a la sessió      Personal Municipal    
Dos tècnics del departament d’Educació 
Nou coordinadors i coordinadores d’esport 
extraescolar de diferents CEIPS i escoles 
de Sabadell 
 

Sr. Joan Baraldés Santamaria 
Sra. Anna Hernández López  

 
Ha excusat l’absència 
 
Sra. Susana Bayó Soto 
Sr. Jonathan Alonso Beltran 
Sr. Lino Gutiérrez Casado 
Sra. Carme Valero Omedes 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Inicia la sessió el senyor Josep Ayuso que dóna la benvinguda als assistents. 
 
A continuació cedeix la paraula al senyor Joan Carles Reina  qui fa la lectura 
resumida de l’acta  corresponent a la sessió del consell plenari del dia 16 de març de 
2005 que es dóna per aprovada.  
 
 



 
Seguidament, el senyor Josep Ayuso dóna la benvinguda al senyor Marc González –
director tècnic de l’Associació Esportiva Can Deu- que a continuació presenta i exposa  
el tema monogràfic de la sessió: “La gestió de l’esport extraescolar. Les relacions entre 
els centres escolars i les entitats esportives” (veure l’annex per a més informació sobre 
el tema). 
 
 
 
A continuació el senyor Josep Ayuso, seguint l’ordre del dia establert dóna pas al    
 
Torn obert de paraules 
 
El senyor Josep Molins creu que potser les escoles que treballen amb l’Associació 
Esportiva Can Deu (AECD) tenen receptivitat i s’obren a les propostes de l’entitat, però 
la realitat és que als clubs els hi costa molt que les escoles els rebin i s’obrin a les 
seves propostes. 
 
El senyor Marc González contesta que sempre que les relacions siguin fluïdes per 
totes les parts no hi ha problema. Es per això que l’AECD sempre demana que tant 
l’Ampa com la direcció del centre estiguin vinculats al conveni de col·laboració. 
 
La senyora Ester Solera  assenyala que el problema és canviar la filosofia de l’entitat o 
club per fer una oferta poliesportiva en comptes de centrar-se en el seu esport. 
 
El senyor Marc González  respon que per això serviria crear un programa –anomenat 
per exemple Esport a l’Escola- on tothom tingués cabuda i accés al coneixement i 
pràctica de diferents esports. 
 
El senyor Joan Baraldés informa que l’Ajuntament va destinar, durant el curs passat, 
subvencions de 600 euros per a un total de 7 escoles per tal que pugessin fer algun 
tipus d’esport, però finalment han estat únicament 3 les escoles que se n’han 
beneficiat, la resta no va fer cap activitat. Per això demana que les entitats s’interessin 
per col·laborar amb aquestes escoles en les que no s’hi fa cap activitat i a on  
disposarien de recursos econòmics superiors a la resta de centres. 
 
El senyor Tomàs Fernández  veu difícil fer “multiesport” perquè cada club vol potenciar 
el seu. També l’obertura dels centres a  nous esports va en funció dels responsables 
de l’Ampa i dels seus gustos. D’altra banda creu que el lloc per fer l’esport ha de ser al 
mateix centre escolar i no als clubs. 
 
El senyor Marc González considera que el “multiesport” a llarg termini proporcionaria 
més practicants de més esports. Creu que per exemple ningú serà handbolista o 
palista de tennis taula si mai l’ha practicat. 
 
El senyor Joaquim Bustos explica a tall d’exemple que el seu club és de taekwondo i 
que és difícil que els seus monitors puguin impartir altre esport, perquè la seva 
formació i tecnificació és específica. 
 
El senyor Marc González diu que la idea no és que el monitor imparteixi molts esports 
sinó que ensenyi el seu a totes les escoles; caldria, però, establir una periodicitat. 
 
 
El senyor Francisco Garcia no hi creu en el concepte “multiesport”, però en tot cas s’ha 
de fer a l’escola. Considera que si fins els 12 anys es fa poliesportiu a partir dels 12 el  



 
 
 
futur és incert, es perdrien jugadors i jugadores en esports concrets, doncs la formació 
en un esport ha de començar abans. 
 
El senyor Marc González respon que el “multiesport” necessita de la col·laboració dels 
clubs. Sortir de l’escola seria bo pels nens i nenes i també pels clubs: tots aquests 
nens que van als clubs poden ser futurs esportistes seus. 
 
 
El senyor Josep Molins introdueix al debat el tema de a partir de quina edat cal 
especialitzar els nens i nenes. Posa com a exemple l’atletisme, on inicialment els 
nenes coneixen una vintena de disciplines, però que a partir dels 10 ó 11 anys cal que 
es decantin per una o altra. A la vegada, considera positiu el multiesport doncs amplia 
els coneixements dels nens i es multipliquen les possibilitats de diversió. 
 
El senyor Miquel Torres està d’acord en la formació poliesportiva, però veu difícil lligar 
aquest tema amb la implicació dels clubs que busquen la formació específica en el 
seus esports. 
 
El senyor Antoni Garcia, del Ceip Miquel Carreras apunta el fet que per una banda el 
centre no accepta la “intromissió” de l’Ampa i per una altra considera que els clubs no 
fan l’esforç necessari per a oferir-se. 
 
El senyor Marc González assenyala que l’esport escolar és una oportunitat pels clubs, 
sobretot per aquells que pertanyen a esports minoritaris 
 
El senyor Antoni Coret considera “utòpic” el projecte exposat. En primer lloc, perquè en 
funció de l’esport, l’especialització cal iniciar-la molt abans. El multiesport no és bo si 
és busca, doncs, un rendiment esportiu. En segon lloc, perquè un projecte així suposa 
un cost econòmic molt alt. Tampoc, d’altra banda, té gaires esperances en crear una 
xarxa de clubs. 
 
El senyor Marc González replica que als països balcànics es fa “multiesport” fins els 16 
i tanmateix surten després grans esportistes d’esports d’equip 
 
La senyora Rosa Serra del Ceip Catalunya reclama una major organització de les 
Ampas i al temps demana suport per a elles, ja que en definitiva les formen mares i 
pares que treuen temps d’on sigui per dedicar-s’hi, a més, no sempre es compta amb 
bones instal·lacions.. Finalment fa una crítica als clubs en el sentit de què quan han 
anat a les escoles han creat equips, s’han quedat amb els millors jugadors i després 
han desmantellat les formacions. 
 
La senyora Carmen Moreno  de l’IES Agustí Serra es queixa de la manca de recursos 
per poder pagar els monitors esportius i reclama subvencions 
 
El senyor Tomàs Fernández creu que l’esport escolar s’ha de fer a l’escola, perquè als 
pares ja els està bé tenir als nens allà mateix i perquè els clubs treballen per 
proximitat. 
 
La senyora Isabel Ortiz vol puntualitzar que l’AECD treballa en el camp de l’esport 
escolar però al mateix temps compta també amb els seus equips de competicions. Són 
dues vessants, doncs, compatibles. 
 



 
 
El senyor Joan Baraldés vol destacar dues idees: 

- Hi ha una mena de por dels clubs a donar aquest servei d’esports escolar. 
Tanmateix a les conclusions del Llibre Blanc de l’esport es constata una sèrie 
de problemes entre els clubs que els abocava a la desaparició en molts casos. 
Una de les solucions que s’apuntaven era la d’ampliar els serveis. Portar la 
gestió de l’esport escolar seria una forma d’obtenir recursos pel club. 

- Projecte Niubó: aquest pot ser un recurs important per alliberar les Ampas 
d’aquesta feina, ja que pretén posar a mans de personal especialitzat la gestió 
de les activitats esportives dels centres. 

 
 
 
El senyor Josep Ayuso afegeix més informació sobre aquest projecte anunciat pel 
Secretari General de l’Esport, Rafel Niubó. Es tracta del Pla Experimental Esport a 
l’Escola, que s’aplicarà a 108 centres educatius de Catalunya (4 de Sabadell: IES Pau 
Vila i els Ceip Calvet d’Estrella, Sallarés i Pla i Alcalde Marcet) i que consistirà en que 
la gestió de l’esport escolar anirà a càrrec de personal especialitzat i dels professors 
d’educació física de cada centre. 
 
També apunta el Vicepresident del Consell que la regidoria d’Esports dóna suport amb 
120.000 euros anuals destinats a les escoles, mitjançant un conveni marc, en concepte 
de col·laboració en el desenvolupament de les activitats esportives. A més, el 
departament aporta 180.000 euros  al Consell Esportiu de Sabadell per al 
desenvolupament dels programes d’esport escolar. 
 
 
Finalment el senyor Josep Ayuso, seguint l’ordre del dia anuncia el proper tema 
monogràfic que tindrà lloc el 27 de setembre de 2005, en sessió plenària. La sessió 
estarà dedicada als “Valors de l’Esport” i es comptarà amb una exposició del tema a 
càrrec del senyor Jaume Cruz, professor en Psicologia Esportiva. 
 
 
 
I a les 21:10 hores, el vicepresident aixeca la sessió, de la qual, s’estén aquesta acta  
 
 
 
 
 
 
El secretari accidental     Vist i plau 

El Vicepresident 
 

Joan Carles Reina     Josep Ayuso 
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